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I forbindelse med behandlingen af (L 56) Forslag til lov om ændring af 
lov om befordringsrabat til studerende ved videregående uddannelser og 
lov om befordringsrabat til uddannelsessøgende i ungdomsuddannelser 
m.v. (Harmonisering af satser for befordringsrabat til uddannelsessøgen-
de m.v., indførelse af godtgørelse efter en kilometersats til studerende 
ved videregående uddannelser m.v.) har Folketingets Uddannelsesudvalg 
i brev af 1. december 2010 stillet mig følgende spørgsmål:

Spørgsmål 11:
”Ministeren bedes gøre rede for, hvor meget det koster at administrere 
ordningen med befordringsrabat for studerende.”

Svar:
Det er Styrelsen for Statens Uddannelsesstøtte, der administrerer befor-
dringsordningerne for uddannelsessøgende i henholdsvis ungdomsud-
dannelser og videregående uddannelser. Det koster styrelsen ca. 4 mio. 
kr. om året at administrere ordningerne. 

Sammenlagt skønner styrelsen, at der skal anvendes i alt 1,4 mio. kr. til 
systemudvikling i forbindelse med de foreslåede ændringer af befor-
dringsordningerne. Hertil kommer IT-driftsudgifter m.v. på 0,2 mio. kr., 
der også inkluderer fortsat systemintegration mellem de to befordrings-
ordninger og SU-ordningen. I 2012 og frem vil IT-driftsudgifter udgøre 
0,3 mio. kr. om året. 

De administrative merudgifter skønnes at være i størrelsesordenen 0,3 
mio. kr. i 2011. I 2012 og frem skønnes de administrative merudgifter at 
være i størrelsesordenen 0,5 mio. kr. om året.

Merudgifterne til løn og løbende øvrig drift samt systemvedligeholdelse 
vil således udgøre i alt 0,5 mio. kr. i 2011 og 0,8 mio. kr. årligt fra og med 
2012. Samlet vil det koste 4,8 mio. kr. årligt fra 2012 at administrere de 
nye ordninger.
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Hertil kommer, at uddannelsesinstitutionerne har en række administrati-
ve opgaver i relation til befordringsordningerne, især i forbindelse med 
undervisning på flere lokaliteter, praktik m.v., samt fastlæggelse af, om de 
uddannelsessøgende har ret til godtgørelse efter en kilometersats. Der 
foreligger ikke et skøn over omfanget af disse opgaver.

Med venlig hilsen

Tina Nedergaard


